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Referat fra bestyrelsesmøde i Ungdomsskolen 
 

Mødeart Bestyrelsesmøde 

 

Dato 04-03-2021 

Sted Microsoft Teams 

Deltagere Peter Nielsen, Pia Paaske, Henrik Friis, Lone Elgkjær, Holger Hansen, 
Nadeem Nawabi og Tim Zwisler 
 
Gæster: Rikke Løvstrup Birkedal, Flemming Jørgensen   

Forbered Skal have læst det medsendte  

Medbring  

 

Dagsorden Uddybning Ansvar Tid 

Velkommen  Velkommen til Nadeem, Ungdomsskolens nye 
tillidsrepræsentant 

TZ 17.30 

klubstruktur Beslutning 
Model 3 blev godkendt, hvor man går tilbage til 
strukturen fra 2019 med 6 ungdomslubber, 
Haslev, Faxe, Faxe Ladeplads, Rønnede, Dalby 
og Karise 
 
Ungdomsklubberne skal som minimum være 
åbne 6 timer/ugentligt fordelt på mindst to dage 
med mulighed for at opjustere den øvre ramme 
ud fra lokale behov og muligheder. 
Ungdomsklubstruktur som før 2019, dvs. 
ungdomsklubber i  
 
Følgende kunne drøftes med BLU-udvalget vedr. 
beslutningen om klubstruktur 
 

 Hvor mange medarbejdere vil vi have 
behov for, hvad er der behov for?  

 Vi er opmærksomme på, at vi har et stort 
serviceniveau i de 3 klubber 

 Lokaler, hvor skal vi være?  

 Budget til klubberne? 

 Unges dannelse  

 Hvordan tænker man klub ind i det fælles 
skoleværnesen  

 Hvilken retning skal klubberne have i 
faxe? 
 

Der skal laves en skriv som bestyrelse kan have 
med på onsdag. Vi skal som bestyrelse være 
mere direkte, over for udvalget     

Alle 17.35 



 2 

Ros til Flemming over det skriv som er sendt til 
Henrik før byrådsmøde 
Ros til Holger for hans opslag på Facebook   
 

Status Heltiden 
V. Rikke  

En kort status   
 
Velkommen til to nye lærere og en ny pædagog.  
En ny pædagog i en vikarstilling midlertidigt til og 
med juni. 
 
Samme situation som i 10. ifht at temaet skal 
finde sig selv. Fordrer meget tydelig retning og 
støtte og hjælp til at tydeliggøre, hvad HU er og 
hvor vi er på vej hen. Deltager i alle teammøder  
Meget stærk men forskellig medarbejdergruppe 
med godt erfaringsgrundlag. 
 
Det pædagogiske og didaktiske er i fokus i.f.h.t at 
finde den fælles vej. 
 
28 elever indskrevet i HU aktuelt. 
 
Siger løbende nej tak til ny elev. Vi udfordres på, 
hvad vi kan! 
 
Aftale om at afsøge grænsen til behandling er 
undervejs. Aftale om videreuddannelse og flere 
ressourcer til at løfte opgaven vigtig! 
Men eleverne er her til dels allerede – og ingen 
afklaring. 
 
Manglende ressourcer i Faxe kommune til at løfte 
behandling og opfølgning i familiehuset efterlader 
os ”alene” med eleven. 
 
Flere penge er ikke nok – det fordrer et 
helhedsorienteret samarbejde, omkring eleven og 
familien. 
 
Stor usikkerhed i medarbejdergruppen i.f.h.t. 
elevgruppen. Hvilke elever har vi næste skoleår? 
Hvordan kan folkeskolerne selv tilbyde et godt 
skoletilbud fremadrettet? 
 
Hvad skal HU derfor være? Overvejelser om HUs 
indsats og HUs form. En udfordrende tid for HU. 
 
Spørgsmål./ drøftelse 

Rikke 17.45 
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På møde med BLU-udvalget har Ungdomsskolen 
en god mulighed til at komme med synpunkter 

 Hvad angår kvalitet i Heltidens faglig 
kompetencer 

 Heltiden må og skal ikke være en 
skraldespand. 

 HU skal kun tag de elever kom der er 
kompetencer til. 

 Heltiden har ikke de rammer til at løse 
opgaver så som elever som er behandling 
kærvene   

 

Status 10. 
klasse V. Rikke 

En kort status  
 

 Velkommen til to nye lærere – for Thomas 
og en vikar ansat til og med juni. 

 En Sygemeldt lærer.  

 Vi har fundet en løsning med hjælp fra 
Studieskolen og MSG ind til sommerferien. 

 Aktuelt 60 tilmeldte via optagelse.dk 

 Den virtuelle undervisning tilpasses 
løbende. Fokus på at udfordre eleverne og 
holde dem til ilden. 

 Forælderkontakt og løbende information 
meget vigtig.  

 Forældre utrygge og bekymret for deres 
barns trivsel og eksamen. 

 Utilfredshed med lærerskift. Vi har været 
hårdt ramt (igen) i år. 

 Åbent forældermøde hver måned gennem 
AULA med Tim og RB (forældermøde 
afholdt virtuelt 1x pt) 

 Klar Parat klassen P er inde to gange om 
ugen (som hele tiden) 

 Sårbare elever inde to gange om ugen 
(alle har fået buddet – flere har vi selv 
hevet fat i/ følger tæt i.f.h.t. fremmøde) 

 Fokus her og nu på planlægning af 
kommende skoleår 

 Søgning af fonde i.f.h.t udlandsrejser i.f.h.t. 
Int 10 – svært at finde et ben at stå på 

 Teamet skal finde sig selv, Jeg er i tæt 
kontakt med temaet dagligt i.f.h.t. småting 
som kan opstå og deltager på de fleste 
teammøder 

Rikke 17.55 

Status En kort status  Flemming 18.05 
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Fritid/klub V. 
Flemming  

Status fra fritidsafdelingen, ved Flemming  
Chanda Sonne er blevet tilknyttet 
fritidsafdelingen, hvilket giver nye energi og nye 
perspektiver. 
 
 
Fritidsundervisning: 
Vi har stadig 16 online fritidshold, men 
deltagelsen er dalende, og en del af holdene vil 
blive stoppet før oprindeligt planlagt. 
 
Overvejelserne omkring næste fritidssæson er så 
småt ved at gå i gang. 
 
Ungdomsklubber: 
Vi har som udgangspunkt fælles online samling 
hver torsdag, hvor der sættes fokus på forskellige 
problemstillinger. 
 
Klubmedarbejderne var på gaden omkring jul, 
men er efter en henvendelse fra SSP blevet bedt 
om ikke at være tilstede på gaden, da det kunne 
få en uheldig indvirkning på SSPs arbejde.  
 
En bedre forventningsafstemning mellem SSP og 
Ungdomsklubberne, kunne måske have kommet 
det i forkøbet. 
 
Klubmedarbejderne kunne ellers godt se 
perspektivet i at møde unge på gaden, specielt 
når det bliver varmere. 
 
Klubmedarbejderne laver forskellige online 
aktiviteter, spil, kahoots, quiz mv, men interessen 
fra unge er dalende, og det bliver sværere og 
sværere at motivere klubmedarbejderne til on-line 
aktiviteter. 
 
I den uge er klubmedarbejderne ved at forberede 
åbningen af ungdomsklubberne (som vi håber 
snart sker) og har valgt at have fokus på jul, 
valentunsdag, fastelavn og påske, ud fra devisen 
om, at når corona tager pis på os, tager vi pis på 
årstiderne. 
 
Byrådets beslutning om at gå tilbage til 6 klubber 
fra efteråret (Dalby, Faxe, Faxe Ladeplads, 
Haslev, Karise og Rønnede) fylder naturligvis en 
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del på kontoret – også hos klubmedarbejderne, 
der jo godt kan regne ud, at vi ikke fremover kan 
opretholde 3 åbningsdage i både Faxe, Haslev og 
Ladepladsen. 
 
Som udgangspunkt skal der som minimum være 
2 åbningsdage i de 6 klubber fra efteråret, og jeg 
håber, at jeg med lidt økonomisk hiv og sving, kan 
bevare 3 åbningsdage i mindst en af de 
nuværende klubber.  
 
Hele den økonomiske ramme fremover hænger 
også sammen med, hvor fleksible vi kan være, i 
forhold til de behov vi kommer til at opleve lokalt. 
Vil man i nogle klubber fx kunne nøjes med 1 
medarbejder, og vil det være muligt at frivillige 
unge/forældre kan hjælpe til? 
 
Bådhus: 
Kultur og fritidsafdelingen har overtaget 
administrationen af Bådhuset i Faxe Ladeplads, 
og Faxe Bugtens Kajak klub er pt. rykket ind, og 
med tiden kommer andre måske til. 
 
Kajakklubben har overtaget den bådplads, som 
Ungdomsskolen havde i en lystbådhavnen. 
 
Sommerskole: 
Der afsættes igen i år kr. 150.000 af  
ungdomsskolens budget til sommeraktiviteter. 
 

Ungdomsskolen 
i 2021 
V. Tim 

Vi ønsker et godt afsæt for lederne, derfor skal 
ledelsen snart afsted på en fælles konference, 
hvor der skal diskuteres fælles retning, fælles 
forståelse af, hvad det er vi vil opnå, og hvordan 
vi vil gøre det. 
 
Bestyrelsen skal inddrages efterfølgende. 

Tim 18.10 

    

Budget 2021 V. 
Tim  

Retning for budget 2021. 
 
I budget 2021 har vi lavet en ny fordeling på vores 
fastansatte - lønsikring så vi er sikret de 
fastansatte  

Tim  18.30 

Evt.  Møde med BLU-udvalget 
Dialogmøder er vigtige, så håber at alle kan 
prioritere mødet 

 18.45 

 


